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Høringssvar vedr. Budget 2022 fra Skolelederforeningen Kalundborg
 
Det dejligt at konstatere at Kalundborg Kommunen fortsat har en solid økonomi.
 
Det vækker bekymring, hvis der tages økonomi fra almenområdet til at finansiere øgede antal pladser 
på det specialiserede område. Antallet af elever med diagnoser er, som materialet beskriver, steget 
med over 50 % i perioden 2009-2019. Herudover beskriver materialet også, at Kalundborg Kommunes 
socioøkonomiske sammensætning betyder, at mange børn i større eller mindre omfang har brug for 
støtte og hjælp. Det betyder, at selvom flere elever gives pladser inden for det specialiserede område, 
så er der fortsat en stor inklusionsopgave på almenområdet. Herudover har folkeskolerne, trods et år 
med gode resultater, fortsat en stor opgave forude med at øge elevers faglighed og trivsel og sænke 
elevfravær. 
 
Vi ser en udfordring i at specialområdet finansieres ved at tage penge fra almenområdet.  Både special 
og almen skal prioriteres, hvis vi vil sikre en sammenhængende inklusionsindsats i Kalundborg Kom-
mune.
 
Skolelederforeningen Kalundborg peger på, at det kunne være muligheder i at optimere de økonomi-
ske rammer ved at udnytte rammeaftaler på specialområdet 100 %.
 
Vi har forståelse for at der i kommende budgetår vil være en underfinansiering af det samlede skole-
område på omkring 11 mio. Den politisk valgte skolestruktur er dyr i drift grundet strukturelle udfor-
dringer/demografi.  Skolelederforeningen ser med bekymring på, hvis det samlede skolevæsen skal 
tage konsekvensen af denne beslutning på driften og dermed skabe forringelse i et forvejen hårdt pres-
set skolevæsen.

På vegne af Skolelederforeningen Kalundborg, Heidi Schønberg
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